

# 地质力学学报

2018年 第24卷 第5期

## 目 次

### 构造体系与构造地质

- 断裂应力特征及其转折控油气规律研究——以南堡凹陷为例 ..... 马 强, 德勒恰提·加娜塔依, 陈亚军, 等 (587)

### 地应力与地球动力学

- “二元法”在构造裂缝定量预测中的应用——以松辽盆地青一段泥页岩为例 ..... 吴林强, 刘成林, 张 涛, 等 (598)

### 油气地质

- 准噶尔盆地北三台凸起断裂结构特征及成岩封闭作用 ..... 张丽辰, 吴孔友, 何文军, 等 (607)

- 川东—武陵山地区下寒武统牛蹄塘组页岩有机质富集模式 ..... 周 磊, 王宗秀, 李会军, 等 (617)

- 鄂尔多斯盆地吴起地区古地貌对侏罗系下部油藏形成和富集控制机制分析 ..... 蒋代琴, 文志刚, 汤仁文, 等 (627)

### 第四纪与环境地质

- 长江三角洲地区 TZK3 孔碎屑锆石 U-Pb 年龄及其物源意义 ..... 程 瑜, 李向前, 赵增玉, 等 (635)

### 基础地质

- 四川盆地陆相侏罗系白垩系界线问题探讨 ..... 刘 刚, 董树文 (645)

- 新疆库车南苏盖提力克晚志留世花岗岩锆石 U-Pb 年龄、地球化学特征及大地构造意义 ..... 专少鹏, 白春东, 毛志芳, 等 (661)

### 工程地质学术年会 (2018) 会议论文

- 地下开采引起围岩间断面变形特征的软材料小模型研究 ..... 卢 蓉, 马凤山, 郭 捷, 等 (670)

- 基于 MatDEM 的砂土侧限压缩试验离散元模拟研究 ..... 秦 岩, 刘 春, 张晓宇, 等 (676)

- 软土地区双侧深基坑施工对邻近地铁车站及盾构隧道变形影响的分析 ..... 吕高乐, 易领兵, 杜明芳, 等 (682)

- 采矿爆破振动波在岩溶区的传播影响因素分析 ..... 陈学军, 余思皓, 宋 宇, 等 (692)

- 新疆伊宁县喀拉亚尕奇滑坡动力学特征研究 ..... 杨龙伟, 魏云杰, 王文沛, 等 (699)

- 保温板在内蒙多年冻土区道路工程中的应用 ..... 张宝龙, 范 文 (706)

- 地震作用下邻近地裂缝带地铁隧道工程场地地表沉降研究 ..... 陈 星, 黄强兵, 刘妮娜, 等 (714)

- 盐溶液的渗透吸力计算方法 ..... 李晓月, 徐永福 (723)

- 饱和黄土体侧向流滑机制的试验研究 ..... 张晓超, 裴向军, 贾 俊, 等 (730)

---

主 编 龙长兴

副 主 编 康玉柱 董树文 邓 军 赵 越 吴树仁 张岳桥 郭 涛

编辑部主任 吴 芳

责任编辑 范二平 英文编辑 王 婧

期刊基本参数: CN11-3672/P\* 1995\* q\* 16\* 150\* zh\* P\* ¥50.00\* 800\* 17\* 2018-10

E-mail: dzlx@vip.163.com

编辑部网址: <http://journal.geomech.ac.cn>

# JOURNAL OF GEOMECHANICS

Vol. 24 No. 5 2018

## CONTENTS

- A study on fault stress characteristics and the law of oil and gas controlling by fault deflecting: a case study of the Nanpu Depression ..... MA Qiang, Deleqiatianatayi, CHEN Yajun, et al. (587)
- The application of two factor method in quantitative prediction of tectonic fractures: a case study of shale in Qing-I member, Songliao Basin ..... WU Linqiang, LIU Chenglin, ZHANG Tao, et al. (598)
- Structural characteristics and diagenetic sealing of faults in the Beisantai swell, Junggar Basin ..... ZHANG Lichen, WU Kongyou, HE Wenjun, et al. (607)
- Accumulation pattern of organic matter in shales of the Lower Cambrian Niutitang Formation, Chuandong-Wulingshan area ..... ZHOU Lei, WANG Zongxiu, LI Huijun, et al. (617)
- Analysis on the formation and enrichment control mechanism of the Lower Jurassic reservoirs by Paleo-geomorphology of Wuqi Area in the Ordos Basin ..... JIANG Daiqin, WEN Zhigang, TANG Renwen, et al. (627)
- Detrital zircon U-Pb ages and its provenance significance in the TZK3 core from the Yangtze River Delta ..... CHENG Yu, LI Xiangqian, ZHAO Zengyu, et al. (635)
- Discussion on the continental Jurassic-Cretaceous boundary in the Sichuan Basin ..... LIU Gang, DONG Shuwen (645)
- Zircon U-Pb ages and geochemical characteristics of the Sugaitilike Late Silurian granites in southern Kudi, Xinjiang and its geotectonic significance ..... ZHUAN Shaopeng, BAI Chundong, MAO Zhifang, et al. (661)
- A small-scale model of soft materials used for studying the underground mining induced discontinuity plane deformation ..... LU Rong, MA Fengshan, GUO Jie, et al. (670)
- Discrete element simulation of sand confined compression test based on MatDEM ..... QIN Yan, LIU Chun, ZHANG Xiaoyu, et al. (676)
- Analysis of influence of deep foundation pit construction on deformation of adjacent subway station and shield tunnel in soft soil area ..... LV Gaole, YI Lingbing, DU Mingfang, et al. (682)
- Analysis of factors influencing the propagation of mining blasting vibration wave in karst area ..... CHEN Xuejun, YU Sizhe, SONG Yu, et al. (692)
- Research on dynamic characteristics of the Kalayagaqi landslide in Yining country, Xinjiang ..... YANG Longwei, WEI Yunjie, WANG Wenpei, et al. (699)
- Application of insulation board in road engineering in permafrost regions of Inner Mongolia ..... ZHANG Baolong, FAN Wen (706)
- Study on ground settlement of engineering site of metro tunnel adjacent to ground fissure zone under the action of earthquake ..... CHEN Xing, HUANG Qiangbing, LIU Nina, et al. (714)
- The calculation method for osmotic suction of saline solution ..... LI Xiaoyue, XU Yongfu (723)
- Experimental study on the lateral flow slide mechanism of saturated loess mass ..... ZHANG Xiaochao, PEI Xiangjun, JIA Jun, et al. (730)

**Chief Editor** LONG Changxing

**Deputy Editors in Chief** KANG Yuzhu, DONG Shuwen, DENG Jun, ZHAO Yue, WU Shuren, ZHANG Yueqiao, GUO Tao

**Chief Editor of the Department** WU Fang

**Executive Editor** FAN Erping

**English abstracts handled by** WANG Jing